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De eerste nieuwsbrief van 2024. 
We hadden gehoopt eerder nieuws te kunnen delen, maar er deden zich weer enkele Ghanees-
vertragende problemen voor, die uiteraard eerst dienden te worden opgelost. Hierover meer 
verderop in deze nieuwsbrief. 

Misschien is het goed om op deze 
plaats extra aandacht te vragen 
voor twee leden van onze zuster-
NGO in Ghana, die bijna met z’n 
tweeën vrijwel de hele klus 
mochten klaren. 

Als eerste Tony Asante, die naast 
z’n werk als hoofdverpleegkundige 
van de kinderafdeling in het 
ziekenhuis in Drobo, vreselijk veel 
tijd besteedde aan de projecten in 
Fetentaa. 
Mede dankzij zijn inzet is de relatie 
met de Chief en oudsten van 
Fetentaa geworden, wat het nu is. 

En als tweede Addison Boateng. Een 
bescheiden mens. Een bevlogen 
onderwijzer in een van de basisscholen 
in Fetentaa. En een eveneens bevlogen 
sportman.  
Hij is in staat om een groot aantal van 
zijn lokale en regionale collega’s te 
enthousiasmeren voor de jaarlijkse 
“KidzRun Fetentaa”. 
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Dat de last van de uitvoering van onze projecten voornamelijk op hun schouders is komen te 
rusten, maakt hun NGO kwetsbaar. Anderzijds zijn hun bevlogenheid, hun drang om te leren 
en bovenal hun drijfveer om iets voor hun land en volk te betekenen zonder dat ze daarvoor 
een geldelijk gewin nastreven, aspecten die onbetaalbaar zijn en een basis om uiteindelijk iets 
bestendigs te kunnen bereiken in een cultuur waarin het adagium “what’s in for me” voor vele 
van hun landgenoten de enige reden is om in beweging te komen. 
Een groot deel van hun inspanningen wordt besteed aan het vinden en enthousiasmeren van 
gelijkgestemden. Ook om daarmee te voorkomen dat, zoals in zogenaamd geslaagde projecten 
vaak kan worden geconstateerd, een initiatief wordt overgenomen door een “zakelijk” 
ingestelde landgenoot die er dan zelf beter van wordt, terwijl de oorspronkelijke doelgroep 
slechts het minimale van de oorspronkelijke doelstelling mag genieten. 
En dan kosten projecten veel tijd. Omdat de ontwikkeling van de lokale medewerkers een 
integraal onderdeel is van het geheel. 

Tot zover de inleidende beschouwingen….. 

Onderwijs 

Het hoofddoel van onze stichting is nog 
steeds uiteindelijk een fonds voor 
leningen t.b.v. onderwijsgelden. 
Alle ander projecten hebben tot doel 
daarvoor de gelden te genereren. Het 
concept is omarmd door de community 
van Fetentaa in de persoon van de 
Chief. 
Zodra de andere projecten hierin 
“productief” zijn zal meer nieuws 
volgen. Het werkconcept is in Fetentaa 
uitgebreid besproken en heeft vorm 
gekregen. 

Sport 

Ook dit jaar heeft de KidzRun 
Fetentaa weer plaats gevonden. 
Helaas was de planning wat lastig 
omdat de District Coordinator 
Education minder coöperatief was 
dan verwacht. Daardoor werd de 
run beperkt tot Fetentaa en alleen 
buiten de normale schooltijden.  



Maar het was weer een 
indrukwekkende gebeurtenis, waarbij 
men ook de lokale televisie had 
uitgenodigd, resulterend in een video 
die een leuke indruk gaf, ondanks de 
wat “fantasievolle” 
camerahantering… 
https://www.facebook.com/share/v/
riXHrCvX9MPPysgB/?
mibextid=WC7FNe 
Hopelijk kan e.e.a. volgend jaar 
verder worden uitgebreid in de regio, 
zoals ook vorig jaar lukte. 

Landbouw 

Een ontwerp 5-jarenplan is 
na geruime tijd door de 
groep deelnemende 
landbouwers ingediend. 
Het plan omvatte ruwe 
hoofdlijnen en een globale 
budgetberekening. 
Voor het budget is het 
essentieel dat in de 
komende jaren een 
groeiend aandeel van de 
benodigde gelden uit 
eigen inkomsten worden 
gegenereerd om na 

voltooiing van het plan niet meer afhankelijk te zijn van sponsoren. 
E.e.a. is per email naar de sponsor gestuurd met welke we in overleg waren, maar recent bleek 
dat door een onduidelijkheid in emailadressen de gegevens niet waren ontvangen. Inmiddels 
is het contact hersteld en hopen we nadere toelichtingen te mogen geven. 
Belangrijke onderdelen van het plan zijn het uiteindelijk ook ontwikkelen van een 
landbouwopleidingsorganistie in Fetentaa, benevens een plan om ook schoolkinderen vroeg te 
laten kennis maken met verantwoorde landbouw. Ook om het palet aan groenten op gezonde 
wijze uit te breiden. 

https://www.facebook.com/share/v/riXHrCvX9MPPysgB/?mibextid=WC7FNe
https://www.facebook.com/share/v/riXHrCvX9MPPysgB/?mibextid=WC7FNe
https://www.facebook.com/share/v/riXHrCvX9MPPysgB/?mibextid=WC7FNe


Water, Sanitation 
and Hygiene: WASH. 

Het WASH project in 
Fetentaa. 
Ten tijde van onze 
laatste nieuwsbrief 
eind 2023 leek alles 
ongekend voorspoedig 
en snel te verlopen.De 
drie boringen waren 
snel gerealiseerd. Het 
sanitaire gebouw in de 
dorpskern van 
Fetentaa stond snel op 
z’n plaats. 
Maar toen haperde de 
voortgang doordat de elektriciteitsaansluitingen niet voltooid waren. 
En de contractor hierin geen voortvarendheid toonde. 
En toen ook nog eens een Districts Coordinator Education begon te klagen dat hij in het 
geheel niet was geraadpleegd……. 
Het kostte veel tijd en diplomatiek geweld om hem te overtuigen van het feit dat het WASH 
project geen schoolproject is, maar eigendom is van de community van Fetentaa. En dat we in 
dat project ervoor hebben gekozen e.e.a. zo in te richten dat de scholen voor hun leerlingen 
het zo noodzakelijke water gedoneerd konden krijgen. 
Kortom een aanzienlijke vertraging, waardoor het pas deze maand mogelijk gaat worden om 
de voor de tweede fase vereiste data te gaan verkrijgen. 



En ook de WATSAN commissie, verantwoordelijk voor beheer en exploitatie van de 
installaties, is tot nu niet verder 
gekomen dan wat oriënterende 
bijeenkomsten. Onze reis 
september a.s. zal ook daarop 
gericht zijn. 
Uiteindelijk lukte het Tony en 
Addison om d.m.v. tijdelijke 
stroomvoorziening met een 
generator e.e.a. op te starten en 
op 24 juni 2024 een officiële 
opening van de watertaps bij de 
scholen te verwerkelijken. Een 
gebeurtenis die d.m.v. een 
videoverbinding in Nederland in 
de scholen te volgen was! 
Hoe het kwam dat voornoemde 
District Coordinator Education 
plots vooraan stond om 
symbolisch het lint door te 
knippen, is ook Tony en 

Addison niet duidelijk geworden. Het tekent voornoemde official kennelijk……. 



Het eigendomsrecht van de community Fetentaa van het WASH project is gelukkig 
gewaarborgd en andere instanties kunnen hier geen claim laten gelden. 

Tijdens de reis in 
september a.s. zal 
de voortgang van 
het project alle 
aandacht krijgen, 
omdat de tweede 
en definitieve fase 
moet worden 
gedefinieerd. 

Ten slotte 

Al met al maken we echte vorderingen. 
Alleen het tijdschema is nog wel eens een probleem. 
Maar laten wij als inwoners van een land waarin grote overheidsprojecten immer langer duren 
en bovendien veelal meerdere miljoenen duurder uitvallen dan gepland, niet met een 
beschuldigende vinger wijzen naar een andere cultuur. Bij ons is in ieder geval niets echt 
duurder uitgevallen. Nergens is geld “verdwenen” en de vertragingen hebben ons weer veel 
geleerd van die andere cultuur. 
En dat leren van een andere cultuur is een onlosmakelijk onderdeel van al onze acties. Iets 
wat we nog steeds graag met ook onze jonge generatie willen delen. Omdat  wij vinden dat 
“internationaliserende” programma’s verder dienen te gaan dan het gebruikelijke nastreven 
van “internationaal leiderschap” of “het vinden van nieuwere markten en klanten”. 
Interculturele empathie is o.i. iets waaraan in toenemende mate behoefte is in een zich 
polariserende wereld. 


